
 
 

    
 

Møtereferat 
 

Utvalg: 

Møtested: 

Møtedato: 

Helgelandsrådet 

Fru Haugans Hotel, Mosjøen 

8. – 9. februar 2024        Tid: 11:30 – 12:00 

 
 

  

Navn Funksjon Kommune Påmeldt Hotel Middag 
 

Forfall 
 

Elbjørg Larsen Leder Herøy x /x x  

Rune Krutå Nestleder Vefsn x - x  

Peter Talseth Medlem Alstahaug x /x x  

Anne Britt Breivik Medlem Alstahaug x /x x  

Rachel Berg Medlem Alstahaug x - x  

Frode Næsvold Medlem Bindal    x 

Elin Kristine Vareide Lian Medlem Bindal    x 

Knut Toresen Medlem Bindal x x/x x Fre. 

Siv Therese Aglen Medlem Brønnøy x /x x  

Janitha Signdahlsen Medlem Brønnøy    x 

Frank Nilsen Medlem Brønnøy    x 

John-Erik S. Johansen Medlem Dønna x /x x  

Nils Olav Jenssen Medlem Dønna x /x x  

Tor Henning Jørgensen Medlem Dønna x x/x x  

Raymond Fagerli Medlem Grane x - x  

Åse Granmo Medlem Grane x /x -  

Anne Kristin Solheim Medlem Grane x - x  

Jørn Moe Medlem Herøy x /x x  

Henrik Skovly Medlem Herøy x x/x x  

Sten Rino Bonsaksen Medlem Leirfjord x /x x  

Pål Andreas Einmo Medlem Leirfjord x /x x  

Peter Andre Haaland Medlem Leirfjord x x/x - Fre. 

Gunder Strømberg Medlem Sømna x x/x x  

Liv-Marit Haraldsvik Reitan Medlem Sømna    x 

Ben Andre Graven Medlem Sømna x x/x x  

Odd Langvatn Medlem Vefsn x /x x  

Erlend Eriksen Medlem Vefsn - - x Fre. 

Jon Albert Johansen Floa Medlem Vega x - - Fre. 

Andre Møller Medlem Vega    x 

Brit Skjevling Medlem Vega    x 

Bjørg Iren Fønnebø Medlem Vevelstad x /x x  

Kari Anne B. Andreassen Medlem Vevelstad x /x x  

Renate Mathisen Medlem Vevelstad    x 

Charlotte Olsen Sekretariatet -    x 

Stig Sørra Sekretariatet - x x/x x  



 
 

    
 

 
Saksliste 

 
 
Saksnr. Tittel 
 
01/24  Godkjenning av innkalling og sakliste 
 
02/24 Referatsaker 
 
03/24 Evaluering 
 
04/24 Valg av medlemmer til fagutvalgene 
 
05/24  Orientering om Helgelandslam og NorthLamb ved Anne Kari Bøkestad 

Andreassen, styreleder 
 
06/24  Orientering om «Prosjekt Tosenveien» ved Siv Therese Aglen, ordfører 

Brønnøy kommune  
 
07/24 Høring på funksjons- og oppgavedeling for Helse Nord RHF 
 
08/24 Innspill til stortingsmelding om akuttmedisinske tjenester 
 
09/24  Eventuelt 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Sandnessjøen, 12. februar 2024 
 
 
 
Stig Sørra (sign.)      
Referent/Sekretariatsleder 
  



 
 

    
 

 

Protokoll 
 
 

Utvalg: 

Møtedato: 

Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 

08.- 09.02.24  

Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
01/24  Godkjenning av innkalling og sakliste  
   
 
Forslag til vedtak  
Innkalling og saksliste godkjennes. 
 
 
Vedtak 
Innkalling og saksliste godkjennes. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 

 

 

 

  



 
 

    
 

 

Protokoll 
 
 

Utvalg: 

Møtedato: 

Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 

08.- 09.02.24  

Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
02/24 Referatsaker 

 
   
Forslag til vedtak  
Referatsaker tas til orientering. 
 
 
Vedtak 
Referatsaker tas til orientering. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
 
Innkomne brev/korrespondanse 

Dato Saksnr. Avsender Innhold 

    

    

 
 
Utgående brev/korrespondanse 

Dato Saksnr. Mottaker Innhold 

04.01.2024 - Samf.dep. Forespørsel om møte med statsråden vedr. FOT-ruter 

15.01.2024 - Widerøe Innspill om FOT-ruter 

    

 
 
Andre referatsaker/interne saker 

Dato Innhold 

  

  

 
 
Andre møter – sekretariatet 

Dato Innhold 

03.01.2024 Møte vedr. FOT-ruter. vertskommuner på Helgeland m/oppfølgingsmøte 4. januar 

08.01.2024 Nord i Sør, Oslo 

09.01.2024 Fremtidens Nord-Norge – kursen settes nå! Seminar for regionrådene i Nord-Norge 

10.01.2024 Innspillsrunde ny tilbudsstruktur videregående skole 

11.01.2024 Reisemålsutvikling – Visit Helgeland. Seminar og workshop.  

12.01.2024 Møte om praksisstudent – UiT, Distriktssenteret, Herøy og Dønna kommune 

15.01.2024 Ordførarkollegiet - Helgelandsrådet 

18.01.2024 Fagseminar ved NIBIO Tjøtta 

22.01.2024 Yrkesmessa 2024 - Sandnessjøen 

24.01.2024 Møte vedr. rekrutteringsprosjekt for innbyggere utenfor EU/EØS (RKK Vefsn) 

29.01.2024 Ordførarkollegiet og Arbeidsutvalget - Helgelandsrådet 

31.01.2024 Statusmøte m/Nfk – basene på Helgeland 

31.01.2024 Møte om Helgeland ungdomsråd. Nfk, Polarsirkelrådet og Vefsn kommune 



 
 

    
 

 

 
Protokoll 

 
 

Utvalg: 

Møtedato: 

Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 

08.- 09.02.24  

Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
03/24 Evaluering 
 
 
 
Forslag til vedtak  
Fremlagte reviderte samarbeidsavtale godkjennes. Det videre arbeidet med å ferdigstille 
satsningsområdene for fagutvalgene og oppgavebeskrivelse for Sekretariatet koordineres av 
AU og Sekretariatet og legges frem for diskusjon i Helgelandsrådet og til vedtak i 
Representantskapet våren 2024. 
 
Vedtak 
Fremlagte reviderte samarbeidsavtale godkjennes. Det videre arbeidet med å ferdigstille 
satsningsområdene for fagutvalgene og oppgavebeskrivelse for Sekretariatet koordineres av 
AU og Sekretariatet og legges frem for diskusjon i Helgelandsrådet og til vedtak i 
Representantskapet våren 2024. 
 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
Vedlegg:  Innspill fra arbeids-/evalueringsgruppen 

  Revidert Samarbeidsavtale 

 

Saksfremlegg 

Det vises til protokoll fra HR-sak 35/23 Evaluering av arbeidet i Helgelandsrådet/sekretariatet 

og fra RS-sak 12/23 Eventuelt. 

Arbeids-/evalueringsgruppen har ferdigstilt et notat (vedlagt) som har dannet grunnlag for en 

mindre korrigering av Samarbeidsavtalen. Videre er det anbefalt at satsningsområdene for 

fagutvalgene bearbeides 

Konklusjon 

Fremlagte reviderte samarbeidsavtale godkjennes. Det videre arbeidet med å ferdigstille 

satsningsområdene for fagutvalgene og oppgavebeskrivelse for sekretariatet koordineres av 

AU/sekretariatet og legges frem for diskusjon i Helgelandsrådet og til vedtak i 

Representantskapet våren 2024.  



 
 

    
 

Protokoll 
 
 

Utvalg: 

Møtedato: 

Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 

08.- 09.02.24  

Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
04/24  Valg av medlemmer til fagutvalgene 
 
 
Forslag til vedtak (Innstilling til Representantskapet) 
Helgelandsrådet tilslutter seg innstillingen fra valgkomiteen med følgende endring: 
Odd Langvatn, politiker Vefsn kommune, velges som leder for utvalg for Næring og samfunn. 
 
Valg av representant fra Helgelandsrådet til styret i Stiftelsen Vegaøyan Verdensarv: 
- Siv Therese Aglen, ordfører Brønnøy kommune, velges som Helgelandsrådet sin 
representant til styret. 
 
Vedtak 
Helgelandsrådet tilslutter seg innstillingen fra valgkomiteen med følgende endring: 
Odd Langvatn, politiker Vefsn kommune, velges som leder for utvalg for Næring og samfunn. 
 
Valg av representant fra Helgelandsrådet til styret i Stiftelsen Vegaøyan Verdensarv: 
- Siv Therese Aglen, ordfører Brønnøy kommune, velges som Helgelandsrådet sin 
representant til styret. 
 
 
 - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
Vedlegg:  Innstilling fra Valgkomiteen 

 
Saksutredning 
  
I Representantskapsmøtet 22.09.23 i RS-sak 4/23 Valg 2023 – 2027, ble følgende vedtatt: 

• Følgende 3 representanter velges til Valgkomité 2023 – 2027 for Helgelandsrådet: 

o Peter Talseth, Alstahaug kommune 

o Elbjørg Larsen, Herøy kommune 

o Rune Krutå, Vefsn kommune 

 
Det vises til i «Samarbeidsavtale for Helgeland interkommunalt politiske råd § 3.1»:  

• Representantskapet kan danne aktuelle utvalg innenfor de strategiske områdene som 

representantskapet fastsetter. Representantskapet velger leder, nestleder og øvrige 

medlemmer og varamedlemmer til slike utvalg. De aktuelle utvalgene velges for fire år 

(valgperioden) og møtes ved behov. 

Valgkomiteen har mottatt innspill fra kun et mindretall av kommunen. Øvrige kandidater 

forventes fremmet under møtet. 

 
 



 
 

    
 

 
Konklusjon 
 
Se vedlegg «Valg av medlemmer til fagutvalget». 
 
Valg av representant til styret i Stiftelsen Vegaøyan Verdensarv 
- Forslag: Siv Therese Aglen, ordfører Brønnøy kommune  



 
 

    
 

 
Protokoll 

 
 

Utvalg: 

Møtedato: 

Saksbehandler: 

 Helgelandsrådet 

08.- 09.02.24  

Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
05/24 Orientering om Helgelandslam og NorthLamb ved Anne Kari Bøkestad 

Andreassen, styreleder 
 
 
Forslag til vedtak  
Orienteringen tas til etterretning. 
 
Vedtak 
Orienteringen tas til etterretning. 
 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
Vedlegg:  

 
Saksutredning  
 
 
Konklusjon 
 

  



 
 

    
 

 
Protokoll 

 
 

Utvalg: 

Møtedato: 

Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 

08.- 09.02.24  

Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
06/24 Orientering om «Prosjekt Tosenveien» ved Siv Therese Aglen, ordfører 

Brønnøy kommune 
 
 
Forslag til vedtak  
Orienteringen tas til etterretning. 
 
Vedtak 
Orienteringen tas til etterretning. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
Vedlegg:  Utkast til prosjektsøknad «Prosjekt Tosenveien» 

 
Saksutredning  
 
Det vises til vedlagte prosjektsøknad fra Brønnøy kommune og Brønnøy Næringsforum 
(utkast). 
 
Sekretariatet anbefaler at søknaden behandles i Utvalg for samferdsel og infrastruktur og 
at utvalget innstiller til Helgelandsrådet som fondsstyre for Samferdselsfondet. Dette i 
henhold til retningslinjene for Samferdselsfondet.  
 
Hvorvidt deler av en eventuell bevilgning også skal belastes Utviklingsfondet koordineres av 
Sekretariatet/Arbeidsutvalget og Utvalg for samferdsel og infrastruktur, med bakgrunn i 
retningslinjene for Utviklingsfondet. 
 
Den vedlagte utkastet til prosjektsøknad beskriver prosjektet godt og den fremlagte 
kostnads- og finansieringsplanen er innenfor nevnte retningslinjer. 
 
 
Konklusjon 
 
Orienteringen tas til etterretning og en endelig søknad behandles i Utvalg for Samferdsel og 

infrastruktur og fremmes for Helgelandsrådet/fondsstyret. Søknaden planlegges behandlet i 

neste møte i Helgelandsrådet 5. april 2024. 

  



 
 

    
 

 

Vedlegg til HR-sak 06/24 Utkast til prosjektsøknad «Prosjekt Tosenveien» 

 

Utkast til søknad om finansiering av prosjektgruppe for Tosenveien 

Kort beskrivelse 

Nordland Fylkeskommune har varslet at fylkesvegadministrasjonen skal starte et prosjekt i 

2024 for å se på hele Fv. 76, Tosenveien Her skal man kartlegge og utrede behovene og 

mulighetene på hele strekningen fra E6 til Fv. 17. I denne prosessen vil også det totale 

kostnadsbildet blir synliggjort. Kommunestyret i Brønnøy vedtok 18. oktober 2023 at de 

ønsker at en mulig delfinansiering med bompenger utredes. Utredningsarbeidet vil derfor 

også avklare muligheten for delvis bompengefinansiering. 

For å sikre lokal forankring av det videre arbeidet med kartlegging og etter hvert 

prosjektering av utbedringsarbeidet, ønsker Brønnøy kommune og Brønnøy Næringsforum å 

sette ned ei arbeidsgruppe for å koordinere den lokale innsatsen som kreves. Utbedring av 

Tosenveien er høyeste grad et regionalt prosjekt. Det blir derfor viktig å trekke inn hele 

Helgeland, men særlig kommunene Sømna, Vega, Vevelstad og Grane i arbeidet i som skal 

gjøres i arbeidsgruppa. Primært skal prosjektet bidra med kunnskapsinnhenting, være 

bindeledd opp mot fylkeskommunen og å være en pådriver for å sikre nødvendig fremdrift. 

Prosjektbeskrivelse 

Det er på høy tid å få en standard på Fv. 76 Tosenveien som gjør at Sør-Helgeland kan 

videreutvikles på lik linje med øvrige regioner på Helgeland. Brønnøy er utpekt som 

regionsenter, men på grunn av svak infrastruktur hemmes samhandlingen med resten av 

Helgeland. Ferdigstilling av utbedringer på E6, etablering av stor flyplass på Mo og etter 

hvert beslutning av sykehusstruktur kommer til å forsterke behovet for utbedring av 

Tosenveien.  

Tosenveien er pr i dag den beste muligheten til at Sør-Helgeland skal kunne knyttes tettere 

med resten av Helgeland. På grunn av begrenset kapasitet på ferjene, er fraktselskapene 

avhengige av denne veien for å få transportert varer inn og ut av regionen. Tosenveien blir 

derfor en flaskehals for utviklingen på Sør-Helgeland. 

Den manglende standarden deler av veien har i dag er svært problematisk. Smale veier, 

dårlig veiskulder og veidekke som sliter unødvendig på utstyr og skaper farlige situasjoner.   

Yrkessjåfører frykter, spesielt i vinterhalvåret, for egen og andres sikkerhet, på de svingete 

strekninger, hvor det nesten ikke er plass til å møte større kjøretøyer. 

Veien fungerer som en svært viktig beredskapsmessig nerve, som sikrer transport til 

sykehus. Når været er dårlig, og båt, ferger, fly og helikopter står, er dette vår eneste 

forbindelse med omverdenen. Politi, ambulanse og ellers beredskapspersonell er avhengig 

av denne veien og det er viktig at en kommer frem trygt og raskt. 

I RTP ble det avsatt 400 millioner til Tosenveien, men antagelsene er at kostnaden kan bli 

høyere. I årets  budsjett og økonomiplan for fylkeskommunen er det avsatt  50 millioner i 

2027, som vi antar i all hovedsak er finansiering av detaljprosjektering og anbudsprosess.   

Vårt prosjekt vil arbeide for å bidra inn i arbeidet som fylkesadministrasjonen skal gjøre i 

2024. I tillegg vil prosjektet jobbe for at fylkeskommunen setter av prosjekteringsmidler på ett  



 
 

    
 

tidligere tidspunkt, fortrinnsvis allerede i 2025. Trasevalg vil utløse behov for endringer i 

planverk i kommunene hvor veien ligger og det trenge tid til å få på dette på plass.  For vår 

region er det viktig at veien utbedres tidligere enn det økonomiplanen i dag antyder fordi 

veien er i dag er den både trafikkfarlig og til hinder for næringsutvikling for vår region.  

Tosenveien bør bli behandlet som egen sak for gjennomføring når det er besluttet hvilket 

alternativ som er best for oppgradering av veien. 

En kartlegging av behov og alternativer må følges opp av en mer nøye prosjektering. Vi antar 

denne prosjekteringen krever bevilgning og vi er bekymret hvis dette ikke skal starte opp før 

2027.  

Spesifikasjon av arbeidsområder i prosjektet 
 
Prosjektet har som mål å bidra til en god samfunnsøkonomisk utredning som blant annet 
kartlegger følgende områder: 

 
1. Trafikksikkerhet: 

• Dokumentere hvordan en bedre veistandard kan å redusere risikoen for ulykker 

og øke trafikksikkerheten for nærings og persontrafikk. 

2. Næringsutvikling: 

• Dokumentere betydningen av en oppgradert vei for å legge til rette for bedre 

transport av varer og ressurser, og dermed bidra til vekst og utvikling av lokale 

bedrifter og næringsliv. 

• Dokumenterer kostnadene på transport da siden dagens veistandard krever store 

drivstoffutgifter, samt skaper større slitasje på bilene som bruker veien. 

• Vise hvordan en oppgradert vei kan stimulere økonomien ved å legge til rette for 

en jevnere strøm av varer og tjenester, samt lettere tilgang til markeder og 

arbeidskraft. 

3. Regional tilknytning: 

• Synliggjøre at Fv. 76 er fastlandsforbindelsen for Brønnøy, og dermed er en 

oppgradert vei avgjørende for å opprettholde en effektiv regional tilknytning. 

• Identifisere mulighet for å øke graden av samhandling av regionale, offentlige 

tjenester med resten av Helgeland. 

4. Miljøvennlighet: 

• Hvordan dagens veistandard er til hinder for en mer miljøvennlig transportsektor.  

• Se etter sammenhenger mellom veistandard og redusere utslipp og bærekraftige 

transportalternativer. 

5. Turisme: 

• Synliggjøre hvordan en bedre veiforbindelse kan gjøre området mer tilgjengelig 

for turister, bidra til økt besøk og dermed styrke turistnæringen.  

 

 

 



 
 

    
 

6. Bompenger som finansieringskilde: 

• Være sparringspartner for fylkeskommunen i vurderingen av delvis finansiering 

gjennom bompenger. 

7. Reguleringsplanlegging: 

• Gi innspill på valg av traseer. Arbeide for en at en tidlig oppstart av 

prosjekteringsarbeidet skal bidra til raskere implementering av en plan for 

gjennomføring. 

 

Innsatsen på de ulike arbeidsområdene fordeles over en toårsperiode, med start våren 2024. 
 

Prosjektmål 

1. Øke samarbeidet mellom de berørte kommunene Brønnøy, Vega, Sømna, Vevelstad 

og Grane. 

2. Innhente/ utrede dokumentasjon på de definerte arbeidsområdene.  

3. Være pådriver for å få realisert utbedringen av Fv. 76 

 
Forankring 

Prosjektet skal forankres gjennom ordførermøtet og senere vedtak i Helgelandsrådet og 

samarbeidskommunene. Det er en forutsetning at samarbeidspartnerne bidrar med 

økonomisk støtte til prosjektet. 

Helgelandsrådet har en særlig viktig rolle som en samarbeidspartner som bidrar til 
samarbeid mellom medlemskommunene skal behandle saken i styre i uke 10. 
 

Prosjektorganisering 
Det foreslås en arbeidsgruppe som har som mandat å jobbe med de 7 arbeidsområdene. 
Styringsgruppen skal bestå av representanter fra de samarbeidene kommunen, samt 
Helgelandsrådet. Brønnøy Næringsforum deltar i prosjektet som prosjektledelse. 
 

Målgrupper 

Prosjektet har som mål å bidra med kunnskapsinnhenting og å være en pådriver for en 
rask og funksjonell utbedring av Fv. 76 - Tosenveien. 
Arbeidet rettes i stor grad mot Nordland fylkeskommune I kunnskapsinnhentingen vil det 

være naturlig å ha god kontakt med en rekke andre samferdselsfaglige miljøer. 

Prosjektet skal skape entusiasme i berørte kommunen, og særlig for den delen av 

næringslivet som er direkte avhengig av høy kvalitet på samferdsel.  

 
Resultat 

Resultatmålene er identisk med beskrivelsen av arbeidsområdene. 

Graden av resultatoppnåelse skal måles i gjennomføringa av 

aktivitetene 

Effekter 

Effekten av arbeidet skal være sikre oppstart og gjennomføring av utbedringen av Fv 76 – 
Tosenveien. Prosjekt et ønsker at oppstart av prosjektering skal skje i 2025. 

Utbedring av denne veistrekningen skal ha en positiv effekt på eksisterende næringsliv, øke 
attraktiviteten for regionen og bidra til økt bolyst. 

 

 



 
 

    
 

 

Tids- og kostnadsplan 

Tidsplan: 

2024: Etablere prosjektet 

- Etablering av prosjektet april juni  
- Starte kunnskapsinnhenting  

- Etablere gode relasjoner til administrativt og politisk nivå hos Nordland fylkeskommune 

 
2025: Sikre oppstart av prosjekteringsarbeid 
- Være støttespiller og bindeledd mellom kommunene, næringslivet og fylkeskommunen. 

 

Kostnadsplan: 

Tittel 2024 2025 SUM 

Administrasjon og kontorhold 20 000 kr 20 000 kr 40 000 kr 

Dialogmøter/oppfølgingsarbeid 25 000 kr 25 000 kr 50 000 kr 

Prosjektledelse/koordinering 40 000 kr 40 000 kr 80 000 kr 

Prosjektstyre og arbeidsgruppe 50 000 kr 50 000 kr 100 000 kr 

Reiser 70 000 kr 60 000 kr 130 000 kr 

Utredninger/innleie av konsulenter 200 000 kr 100 000 kr 300 000 kr 

Sum kostnad 405 000 kr 295 000 kr 700 000 kr 

Finansieringsplan: 

Tittel 2024 2025 SUM 

Helgelandsrådet 255 000 kr 145 000 kr 400 000 kr 

Kommunene (5x kr. 20.000 per år) 100 000 kr 100 000 kr 200 000 kr 

Egeninnsats (200 timer per år a kr. 550,-) 50 000 kr 50 000 kr 100 000 kr 

Sum finansiering 405 000 kr 295 000 kr 700 000 kr 

 
Geografi 

Brønnøy, Vega, Vevelstad, Sømna, Grane 

 

Brønnøysund, 28. januar 2024 

 

Johnny Hansen (Sign.)    Bjørn Erik Jansen (Sign.) 

Næringssjef Brønnøy kommune   Daglig leder Brønnøy Næringsforum  



 
 

    
 

 

Protokoll 
 

 

Utvalg: 

Møtedato: 

Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 

08.- 09.02.24  

Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
07/24 Høring på funksjons- og oppgavedeling for Helse Nord RHF 
 
 
 
Forslag til vedtak  
Helgelandsrådet gir Ordførerkollegiet fullmakt til følge opp arbeidet med  
utarbeidelse av et høringsinnspill på forslag til ny funksjons- og oppgavedeling for Helse 
Nord RHF. 
 
Det søks å få etablert en administrativ ressurs med bistand fra administrasjonen til 
vertskommunene til enheter for Helgelandssykehuset, her Alstahaug, Brønnøy og Vefsn 
kommune snarest mulig.  
 
Vedtak 
Helgelandsrådet gir Ordførerkollegiet fullmakt til følge opp arbeidet med  
utarbeidelse av et høringsinnspill på forslag til ny funksjons- og oppgavedeling for Helse 
Nord RHF. 
 
Det søks å få etablert en administrativ ressurs med bistand fra administrasjonen til 
vertskommunene til enheter for Helgelandssykehuset, her Alstahaug, Brønnøy og Vefsn 
kommune snarest mulig. 
 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
Vedlegg: - Protokoll AU-sak 10/20 HSYK 2025 - Organisering og finansiering av det videre arbeid 

    - Protokoll HR-sak 08/21 Ekstrabevilgning – prosjekt «Nye Helgelandssykehuset» 

     - Uttalelse fra Helgelandsrådet om prosessen med nye Helgelandssykehuset – 21.04.23  

Bakgrunn 

Helse Nord fikk i foretaksmøte 16. januar formelt oppdragene for 2024, hvor ett av dem var å 

ta en justert prosess med å utrede funksjons- og oppgavedelingen videre. Detaljene i den 

videre fremdriftsplanen vil det regionale helseforetaket komme tilbake til. Den justert 

fremdriftsplan legges frem til behandling i styremøtet i RHF-et den 7. februar. 

Som tidligere legges det opp til en åtte ukers høring 

For ytterligere informasjon om det justerte oppdraget til Helse Nord se; Helse Nord fikk 

justert oppdraget - Helse Nord RHF (helse-nord.no) 

Det bør være en ambisjon for Helgelandsrådet, og de øvrige kommune på Helgeland, å få 

levert inn høringssvar. Hvorvidt det lar seg gjøre å få levert et samlet innspill er uvisst, men 

et samlet innspill vil utvilsomt stå sterkere en at kommunen hver for seg sender inn 

høringssvar. 

 

https://www.helse-nord.no/endring-og-omstilling-i-helse-nord/aktuelt-endring-og-omstilling-i-helse-nord/helse-nord-fikk-justert-oppdraget/
https://www.helse-nord.no/endring-og-omstilling-i-helse-nord/aktuelt-endring-og-omstilling-i-helse-nord/helse-nord-fikk-justert-oppdraget/


 
 

    
 

 

I forbindelse med Helgelandssykehuset HF sitt arbeid med Helgelandssykehuset 2025 

etablerte Helgelandsrådet en administrativ ressurs som bistod ordførerkollegiet med 

kompetanse (AU-sak 10/20). Dette arbeidet ble finansiert av kommunen og Helgelandsrådet. 

Totalt bevilget Helgelandsrådet kr 700 000 til dette arbeidet. Grunnlaget for arbeidet var 

vedtaket i Foretaksmøtet 27. januar 2020, også omtalt som «Bent Høyes vedtak». Den 

administrative ressursen har bestått av daglig leder i Mosjøen og omegn næringsselskap KF 

og kommuneoverlegen fra Alstahaug.  

Siste uttalelse fra Helgelandsrådet om Nye Helgelandssykehuset ble sendt Helse Nord RHF 

21.03.2023 (vedlagt). 

 

Konklusjon 

Sekretariatet anbefaler at Helgelandsrådet knytter til seg fagressurs som kan bistå 

Ordførerkollegiet med å få utarbeidet et godt gjennomarbeidet høringssvar til Helse Nord sitt 

kommende forslag til ny funksjons- og oppgavedeling for helseregionen. Sekretariatets 

vurdering er at denne kompetansen finnes i kommunenes egne administrasjoner/ 

organisasjoner og at de tre vertskommunene til Helgelandssykehuset HF, Alstahaug, 

Brønnøy og Vefsn, bidrar inn i dette arbeidet. 

Helgelandsrådet har ved sine tidligere vedtak og innsendte uttalelser vist at man har klart å 

finne frem til felles standpunkt og det vil udiskutabelt styrke saken om Helgelandsrådet også i 

dette arbeidet finner frem til et omforent standpunkt, alternativt også sammen med 

Polarsirkelrådet.  

Grunnlaget for det arbeidet har vært vedtaket fra foretaksmøtet 27. januar 2020 i Helse Nord 
RHF, Helgelandssykehuset 2025 – struktur og lokalisering. 

Saken fremmes uten innstilling.  



 
 

    
 

 

Protokoll 

 

Utvalg: 

Møtedato: 

Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 

08.- 09.02.24  

Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
08/24 Innspill til stortingsmelding om akuttmedisinske tjenester 
 
 
 
Forslag til vedtak  
Helgelandsrådet gir ordførerkollegiet i oppgave med å følge opp innspillsarbeidet. Utkast til 
innspill utarbeidet av Herøy og Alstahaug kommune sendes Kommunedirektørforumet og 
Ordførerkollegiet. 
 
Vedtak 
Helgelandsrådet gir ordførerkollegiet i oppgave med å følge opp innspillsarbeidet. Utkast til 
innspill utarbeidet av Herøy og Alstahaug kommune sendes Kommunedirektørforumet og 
Ordførerkollegiet. 
 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
Vedlegg:  Innspill til stortingsmelding om akuttmedisinske tjenester fra Helse Nord RHF  
 

Saksutredning  

Regjeringen har startet arbeidet med stortingsmelding om akuttmedisinske tjenester og 

inviterer de som kjenner utfordringene i de akuttmedisinske tjenestene til å gi skriftlige 

innspill til meldingsarbeidet. 

Om meldingen 

Stortingsmeldingen om akuttmedisinske tjenester vil omfatte alle leddene i akuttkjeden 

utenfor sykehus, dvs. medisinsk nødmeldetjeneste, ambulansetjeneste og kommunenes 

øyeblikkelige hjelp-tjenester og annen døgnkontinuerlig beredskap, herunder 

hjemmesykepleien. Akuttmottak i sykehus (for somatikk, psykisk helsevern og 

rusbehandling) vil også inngå slik at de akuttmedisinske tjenestene framstår som en helhetlig 

og koordinert kjede. Andre nødetater, frivillige organisasjoner og befolkningens kunnskap 

om førstehjelp spiller en viktig rolle i akuttberedskapen og vil også omtales. 

Et sentralt tema i meldingen vil være hvordan vi sikrer beredskap og et godt akuttmedisinsk 

tilbud i hele landet – blant annet gjennom nye samarbeids- og arbeidsformer, bruk av 

teknologi, personell og kompetanse. Meldingen vil rette blikket fremover. De kommende 

demografiske endringene gjør det aktuelt å se nærmere på aktørenes rolle, oppgaver og 

kompetansebehov i møte med en økende andel eldre. 

Stortingsmelding om akuttmedisinske tjenester må ses i sammenheng med arbeidet for å 

styrke det allmennmedisinske området, hvor blant annet ekspertutvalget for 

allmennlegetjenesten har flere forslag tilknyttet legevakt. Stortingsmelding om 

akuttmedisinske tjenester må også ses i sammenheng med Nasjonalt helse- og 

samhandlingsplan, Bo trygt hjemme-reformen, Folkehelsemeldingen og stortingsmeldingen 

om helseberedskap. 



 
 

    
 

 

Innspill: 

Det bes om innspill knyttet til følgende hovedmomenter: 

• Hva er de viktigste utfordringene vi bør omtale i meldingen? 

• Hvilke tiltak er aktuelle, herunder spesielt hvordan nye samarbeids- og arbeidsformer 

og teknologisk utvikling kan bidra til et faglig godt og bærekraftig akuttmedisinsk 

tilbud i hele landet? 

• Er det pågående arbeid eller gode eksempler som departementet bør være kjent 

med? 

Frist til å gi skriftlige innspill til meldingsarbeidet er satt til 20.02.2024. 

For ytterligere informasjon se; Invitasjon til å gi innspill til stortingsmelding om 

akuttmedisinske tjenester - regjeringen.no 

 

Konklusjon 

De akuttmedisinske tjenestene og samarbeidet mellom primær- og sekundærhelsetjenestene 

er et omfattende tema. Sekretariatet har sendt ut en henvendelse til kommune om dette 

arbeidet med forespørsel om noen av kommunene vil sette av ressurs til dette arbeidet og 

sende inn innspill. Hvis så vil det være formålstjenlig å se på problemstillingene ut over egen 

kommune. 

Vedlagt er innspillet fra Helse Nord RHF 

 

  

https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/invitasjon-til-a-gi-innspill-til-stortingsmelding-om-akuttmedisinske-tjenester/id3015245/?expand=horingsbrev
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/invitasjon-til-a-gi-innspill-til-stortingsmelding-om-akuttmedisinske-tjenester/id3015245/?expand=horingsbrev


 
 

    
 

 
 

Protokoll 
 

 

Utvalg: 

Møtedato: 

Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 

08.- 09.02.24  

Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
09/24 Eventuelt 
 
 
 
Forslag til vedtak  

- Neste møte i Helgelandsrådet arrangeres 4. - 5. april i Leirfjord/Sandnessjøen. 

Helgelandsrådet deltar samlet på konferansen «Distriktspolitikk, utdanning og 

rekruttering» 4. april i Leirfjord. 

- Møte i Helgelandsrådet 6. - 7. juni arrangeres i Brønnøysund. 

 
Vedtak 

- Neste møte i Helgelandsrådet arrangeres 4. - 5. april i Leirfjord/Sandnessjøen. 

Helgelandsrådet deltar samlet på konferansen «Distriktspolitikk, utdanning og 

rekruttering» 4. april i Leirfjord. 

- Møte i Helgelandsrådet 6. - 7. juni arrangeres i Brønnøysund. 

 
 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
Vedlegg:  
 

 

 


